
                                                             
  

  

 

 

 

Pöytäkirja   

Vanhusneuvoston työvaliokunnan kokous 22.1.2025 kello 10.00 

Kaupungintalo, Kaupunginhallituksen huone, Hallituskatu 12, 1. kerros 

 

Osallistujat: 

Britta Raitala, puheenjohtaja 

Osmo Pulli, varapuheenjohtaja 

Pertti Harju 

Ari Nordström 

Juhani Wallin  

Alina Isoviita, sihteeri 

 

1. Kokouksen avaus, läsnäolijat ja kokouksen päätösvaltaisuus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen kello10.02.  

 

2. Pöytäkirjan tarkastajat       

 Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Ari Nordström ja Pertti Harju. 

 

3. Lausuntopyyntö kulttuuriyksikön Saavutettavuussuunnitelmasta 2024–2026 

 Kulttuuriyksikkö on pyytänyt vanhusneuvostolta lausuntoa suunnitelmasta.  

Vanhusneuvoston jäseniltä ja varajäseniltä on pyydetty suunnitelmasta kommentteja 

sähköpostitse. 

Kootaan lausunto kommenttien perusteella ja viedään se neuvoston seuraavaan kokoukseen 

hyväksyttäväksi.  

Työvaliokunta päätti, että sihteeri ja puheenjohtaja laativat lausuntoluonnoksen, joka viedään 

vanhusneuvoston seuraavaan kokoukseen hyväksyttäväksi.  

 

4. Vanhusneuvoston toimintakertomus 2024   

 Sihteeri on valmistellut vanhusneuvoston toimintakertomuksen vuodelta 2024. 

Työvaliokunta päätti viedä toimintakertomuksen vanhusneuvosto seuraavaan kokoukseen 

hyväksyttäväksi.  

  

5. Yhdenvertaisuus- ja tasa-arvosuunnitelman kommentointi  

Kaupungin nykyinen yhdenvertaisuus- ja tasa-arvosuunnitelma on voimassa vuoden 2025 loppuun 

ja sen päivitystyö on alkamassa. Päivitystyössä halutaan varmistaa, että se vastaa 

mahdollisimman hyvin eri ryhmien tarpeita ja edistää tasa-arvoa sekä yhdenvertaisuutta kaikilla 



                                                             
  

  

 

 

 

osa-alueilla. Tämän tavoitteen saavuttamiseksi työryhmä pyytää vanhusneuvoston näkemyksiä 

nykyisestä suunnitelmasta, joka on pohjana uudistukselle.  

Työryhmä haluaa kuulla, mitä nykyisessä suunnitelmassa on vanhusneuvoston mielestä erityisen 

onnistunutta, mitkä asiat vaatisivat kehittämistä ja onko jotain olennaista näkökulmaa, joka 

nykyisellään puuttuu ja tulisi sisällyttää uuteen suunnitelmaan. 

Vanhusneuvostoa pyydetään kommentoimaan seuraavia asioita: 

1. Mitä pidätte nykyisen suunnitelman vahvuuksina? Onko siinä elementtejä, jotka ovat erityisen 

toimivia ja tärkeitä säilyttää myös jatkossa? 

2. Mitkä asiat voisivat olla paremmin? Löytyykö suunnitelmasta osa-alueita, jotka eivät ole 

riittävän kattavia tai vaativat muuta kehittämistä? 

3. Puuttuuko suunnitelmasta jokin tärkeä näkökulma? Onko tiettyjä tasa-arvon tai 

yhdenvertaisuuden näkökulmia, joita suunnitelmassa ei huomioida, mutta jotka teidän 

näkemyksenne mukaan tulisi ehdottomasti sisällyttää? 

4. Sana on vapaa. Mitä muita evästyksiä haluatte antaa suunnitelman päivitystyöhön? 

Kommentteja pyydetään 14.2.2025 mennessä.   

Työvaliokunta keskusteli annettavista kommenteista. Työvaliokunnan kommenteista keskustellaan 

ja niitä täydennetään vanhusneuvoston seuraavassa kokouksessa.  

 

6. Hyvinvointikertomus 2021–2024 

Kaupunki on laatimassa valtuustokauden 2021–2024 ajalta hyvinvointikertomusta. 

Hyvinvointikertomuksen tarkoituksena on antaa päättäjille tietoa siitä, miten porilaiset voivat. 

Kertomuksessa ei ole tarkoitus kuvata kaupungin, eikä hyvinvointialueen palveluita. 

Kertomuksessa hyvinvointi käsitetään laajasti. Se kattaa muun muassa mielen hyvinvoinnin, 

liikkumisen, terveelliset elintavat, osallisuuden ja aktiivisuuden sekä turvallisen ja viihtyisän 

elinympäristön. 

 

Sihteeri ja hyvinvointikoordinaattori ovat laatineet kysymyksiä, joihin vastaamalla saadaan 

vanhusneuvoston näkökulmaa hyvinvointikertomukseen: 

Mitä porilaisille ikäihmisille kuuluu? 

• Millaisia havaintoja vanhusneuvostolla on porilaisten ikäihmisten hyvinvoinnista?  

• Millaista viestiä vanhusneuvosto ovat saaneet porilaisilta ikäihmisiltä? 

• Onko vanhusneuvostolla tutkittua tietoa (esim. yhdistysten kautta) porilaisten ikäihmisten 

hyvinvoinnista? Mitä mahdollisesta tutkitusta tiedosta ilmenee? 

• Ovatko vanhusneuvosto havainnut muutosta porilaisten ikäihmisten hyvinvoinnissa neljän 

vuoden aikana? Millaista? 

Näihin pyydetään vastausta 28.2.2025 mennessä. Vanhusneuvoston näkemykset sisällytetään 

hyvinvointikertomukseen.  



                                                             
  

  

 

 

 

Työvaliokunta keskusteli annettavista kommenteista. Työvaliokunnan kommenteista keskustellaan 

ja niitä täydennetään vanhusneuvoston seuraavassa kokouksessa.  

 

7. Lausuntopyyntö valtuustoaloitteeseen: Eläks Sääki viel-passi 

Kaupunginhallitus on pyytänyt vanhusneuvostolta lausuntoa valtuustoaloitteeseen Eläks Sääki 

viel-passista 31.3.2025 mennessä. 

Valtuustoaloitteen kuvaus:   

”Eläks Sääki viel” -passi 

Porissa on jo useiden vuosien ajan ilahdutettu lapsia ja nuoria passilla, jolla on päässyt maksutta 

sekä liikkumaan että nauttimaan kulttuurista ja huvituksista. Tämä on ollut hieno kädenojennus 

kaupungilta. 

Tällainen samanlainen käytäntö tulisi ulottaa myös vanhemmalle väestöllemme. Meillä on paljon 

eläkeläisiä, jotka mielellään kävisivät uimassa, museoissa ja virkistäytymässä, mutta joidenkin 

kukkaro ei sitä kestä tai liikkeellelähtö voi riittävästä varallisuudesta huolimatta olla passiivista. 

Kaupungin yksi tärkeimmistä tehtävistä on taata sen asukkaille puitteet ja mahdollisuudet 

hyvinvoinnin kokemiselle. Hyvinvoivassa Porissa tulee huomioida lasten ja nuorten lisäksi myös 

vanhempi väki. Ns. harrastepassi aktivoisi vanhempaa väestöä liikkumaan ja osallistumaan, ja 

jokainen tietää, miten hyvää se ihmisen psyykelle ja fysiikalle tekee.  

Kaupunginvaltuuston suomin oikeuksin esitän, että ”Eläks Sääki viel” -passi otetaan käyttöön 

seuraavan valtuustokauden aikana. 

Työvaliokunta päätti, että sihteeri ja puheenjohtaja laativat lausuntoluonnoksen, joka viedään 

vanhusneuvoston seuraavaan kokoukseen hyväksyttäväksi.  

 

8. Vanhusneuvoston kannanotto Himmelin remontointiin  

Vanhusneuvoston edellisessä kokouksessa nostettiin esiin vanhusneuvoston kannanotto Himmelin 

remontoinnin edistämiseksi. Kokouksessa päätettiin, että työvaliokunta käsittelee sitä, miten 

Himmelin remontoitiin mahdollisesti otetaan kantaa.  

Työvaliokunta totesi, ettei vanhusneuvoston ole tarpeellista ottaa kantaa Himmelin remontointiin 

tällä hetkellä.  

 

9. OnniTV 

Kaupunginhallitus on päättänyt OnniTV:n kokeilusta Porin kaupungin alueella ajalla 1.1.–

31.12.2025. Kustannukset ovat tältä ajalta yhteensä 24 000 € (+ alv). Kokeilu rahoitetaan 

kaupungin perintörahaston varoista. 

Kokeilun kuluessa on tarkoitus kerätä tietoa käyttäjämääristä sekä käyttäjiltä palautetta palvelusta. 

Ennen kokeilun päättymistä arvioidaan tarve palvelun jatkolle ja tehdään tarvittaessa tätä koskeva 

esitys Satakunnan hyvinvointialueelle. 



                                                             
  

  

 

 

 

Työvaliokunta päätti, että puheenjohtaja ja Ari Nordström laativat asiasta mielipidekirjoituksen 

Satakunnan Viikkoon, jossa on ollut juttu OnniTV:n näkyvyydestä 22.1.2025. Lisäksi työvaliokunta 

kehottaa vanhusneuvoston jäseniä mainostamaan OnniTV:tä omassa taustayhteisössään.  

 

10. Vanhusneuvoston kokouksiin kutsuttavat vierailijat  

Vanhusneuvosto kutsuu kevään kokouksiinsa kaupungin strategia- ja hyvinvointijohtajan 

keskustelemaan kaupungin strategian päivittämisestä. Lisäksi kokoukseen kutsutaan YH-

asuntojen asumisneuvonnan koordinaattori.  

 

11. Hyvinvointialueen vanhusneuvoston kuulumisia   

 Hyvinvointialueen vanhusneuvosto ei ole vielä kokoontunut kuluvana vuonna.  

 

12. Saapunut posti  

Seuraava posti on välitetty tiedoksi vanhusneuvoston jäsenille ja varajäsenille: 

• Kutsu webinaariin ikääntyneiden asumisen kehittämisestä kunnissa 4.2.2025. 

Webinaarissa esitellään Owal Group Oy:n ympäristöministeriön toimeksiannosta 

toteuttamaa selvitystä. (saapunut 30.12.2024) 

• Kutsu Porin kaupungin KulttuuriKlubi-tilaisuuteen taidemuseolla 22.1.2025. (saapunut 

7.1.2025) 

 

13. Työvaliokunnan jäsenten esille ottamat asiat       

Nostettiin esiin omahoitajien ja omalääkärien tilanne. Työvaliokunnan tietojen mukaan 

omahoitajamallista on luovuttu. Puheenjohtaja ottaa asian esiin seuraavassa hyvinvointialueen 

vanhusneuvoston kokouksessa.  

 

14. Seuraavat kokoukset 

 Vanhusneuvoston seuraava kokous on 4.2.2025 kello 14.00.  

  

15. Kokouksen päättäminen  

 Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 11.19.  

 

 


